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trhu o 5 %, což vychází ze současného stavu 
objednávek a skutečnosti, že prodejní výsledky 
roku 2023 byly ovlivněny plněním objednávek 
z roku 2022 či dokonce 2021. Škoda chce udržet 
tržní podíl 35 %, což znamená dodat 77 500 
nových vozů. V rámci prodeje ojetých vozů 
Škoda Plus je cílem zvýšit prodej o 6 %.

Škoda Auto má v České republice stabilní síť 
autorizovaných partnerů – 174 prodejních a 224 
servisních míst a 153 partnerů v rámci Škoda 
Plus. Ještě před koncem roku začne největší 
proměna podoby dealerství z ve shodě s vloni 
představenou novou identitou. 

Škoda Auto posílila svou pozici na domácím trhu 

Prodejci tuzemského zastoupení Škoda Auto 
umístili na český trh 77 490 nových vozů, což 
znamená meziroční nárůst o 23,19 %, tedy větší 
než celkového trhu, a podíl na českém trhu 35,0 %. 
Prodej v loňském roce ale stále zaostává za 
situací před 5 lety. 

Růst objemu prodeje zajišťují jen dodávky 
fi remní klientele, zatímco prodej soukromníkům 
dlouhodobě stagnuje. Škoda Auto dodala 
firemním zákazníkům 67 635 vozů, což 
představovalo podíl 40,5 % ze všech vozů 
dodaných fleetové klientele. Soukromým 
zákazníkům dodala 9666 aut, což znamenalo 
podíl 17,9 % a návrat na první místo. Z celkem 
6640 prodaných elektromobilů jich 1442 neslo 
značku Škoda, což představuje tržní podíl 21,7 %.

K oslovování především soukromé klientely 
přispívá i program prodeje ojetých vozů Škoda 
Plus. V jeho rámci se vloni prodalo o 10 % víc aut 
než v roce 2022 (tehdy to bylo 42 800 vozů). Roste 
i zájem o doplňkové služby – pro prodlouženou 
záruku se rozhodlo 45 292 kupujících, pro 
značkové pojištění 14 771 zákazníků a  pro 
předplacený servis 8670 zákazníků. Operativní 
leasing využilo 1807 kupujících a fi nancování 
Škoda Chytře 1114 klientů. 

Pro letošní rok má Škoda Auto v  ČR 
konzervativní očekávání s mírným poklesem 
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Elektrické Porsche Macan zvyšuje výkon
Porsche v Singapuru odhalilo elektrický 

Macan, který se má začít prodávat 
ještě letos. Jeho základem je dlouho 
očekávaná architektura PPE. Nový 
Macan měl být na trhu již dávno, jenže 
nová softwarová platforma, vyvíjená 
koncernem Volkswagen a  divizí Cariad, 
nebyla připravena a  premiéra proto 

musela být několikrát odložena. Operační 
systém infotainmentu nakonec je Android 
Automotive. První generace Macanu se 
za deset let prodalo 800 000 kusů pouze se 
spalovacími motory a na některých trzích 
zůstane zpočátku paralelně v  prodeji. 
Trakční elektromotor vyvinutý ve spolupráci 
s Audi pohání kola přední nápravy, zatímco 
druhý od Bosche zadní kola. Macan 4 
bude mít výkon 300 kW (408 k) a Macan 
Turbo 470 kW (639 k). Akumulátor má 
kapacitu 100 kWh a umožňuje dojezd až 
613 km. Články akumulátoru vyrábí čínský 
CATL v  Magdeburgu a  fi rma Dräxlmeier 
je v bavorském Vilsbiburgu u  rakouských 
hranic montuje do akumulátorů 
s hmotností 600 kg. Ty dodává do továrny 
v  Lipsku, kde je podle Porsche výroba 
„klimaticky neutrální“. 

Škoda Auto začala tradiční hru s odhalováním
Škoda Auto zveřejnila upoutávku na 

modernizovanou Octavii. První záběry 
modernizované Škody Octavia naznačují 
oživený design a vybrané detaily. Inovovaný 
bestseller bude k dispozici v karosářských 
verzích liftback i kombi ještě před koncem 
prvního pololetí. Modernizovaný design 
exteriéru se vyznačuje přední částí 

s rozšířenou maskou chladiče. V upoutávce 
je zvýrazněn nápis Škoda na zádi, který 
je vyveden podle nové firemní identity 
značky. 



Chevy Blazer EV. Barraová odložila investorský 
den, což naznačuje, že management potřebuje 
víc času, aby připravil plány na řešení malérů 
s Cruise a softwarem.

Elek t romobi ly  z í skávaj í  h lavní  ro l i 
v předvolebním boji v USA, a to by mohl být 
problém pro Ford. Čtyři vysoce postavení 
zákonodárci Republikánské strany požadují, 
aby Bidenova administrativa prošetřila čínské 
společnosti, které mají poskytnout technologii pro 
Fordem připravovanou továrnu na akumulátory 
v Michiganu. Dopis přináší obvinění, že tyto 
společnosti mají vazby na Komunistickou stranu 
Číny, na porušování lidských práv v  čínské 
provincii Sin-ťiang nebo na severokorejskou 
vládu. Pokud by americká vláda prohlásila 
partnera Fordu pro technologii akumulátorů 
CATL nebo jiné čínské dodavatele za zahraniční 
subjekty vzbuzující obavy, akumulátory vyrobené 
Fordem v Michiganu by mohly být nezpůsobilé 
pro americké dotace. 

Dopis je nejnovějším výstřelem ve snaze 
republikánů získat hlasy v automobilových státech 
jako je Michigan, které jsou pro prezidentské 
klání klíčové, vykreslit Bidenovu politiku podpory 
elektromobility jako dar Číně.

Pozdrav z města motorů

Redaktoři Reuters posílají nejnovější zprávy 
z amerického města motorů, kam GM díky prodeji 
vozidel se spalovacími motory přináší optimismus 
a hotovost, zatímco republikáni vyjadřují obavy 
z čínských dodavatelů akumulátorů.

Detroit se nedočká historické účasti v Super 
Bowlu – popelka NFL tým Detroit Lions ani 
s podporou Eminema nedokázal porazit San 
Francisco 49ers. Nyní, když je fotbalový sen 
u konce, se Detroit musí vypořádat s realitou 
a soustředit se na normální život.

Akcie General Motors vyskočily poté, co 
generální ředitelka Mary Barraová poskytla 
optimističtější výhled pro rok 2024 než Elon Musk 
a povzbudila investory, aby očekávali, že v jejich 
kapsách skončí víc z miliard v hotovosti, které 
koncern vygeneruje prodejem aut, SUV a pick-
upů se spalovacími motory. GM předpovídá, že 
letošní zisk před zdaněním by se mohl pohybovat 
v rozmezí 12 až 14 miliard USD, tedy na úrovni 
roku 2023.

Investoři zprávu pochopili a přehlédli méně 
pozitivní záležitosti, jako nákladný neúspěch 
provozu robotaxi Cruise, propad tržeb a zisku 
v Číně a nepovedené spuštění nového softwaru, 
který si vynutilo pozastavení prodeje nového 
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Games. Některým se to podaří, ale jak s oblibou 
říká generální ředitel Stellantisu Carlos Tavares: 
„Příštích několik let bude darwinovských.“

Globální poptávka po elektrických 
vozidlech sice roste, ale růst není dostatečně 
rychlý pro výrobce automobilů, producenty 
akumulátorů a těžaře, kteří investovali daleko 
před spotřebitelskou poptávkou. 

Varování Tesly není jediným příznakem stresu. 
Renault zrušil plány na obchodování s akciemi ve 
svém byznysu s elektrickými vozidly Ampere kvůli 
zpomalující se poptávce po elektrických vozidlech, 
brutální konkurenci z Číny a ochabujícímu zájmu 
investorů o elektromobilní start-upy. Renault nyní 
bude vývoj produktů Ampere fi nancovat sám. 
Podobně Volkswagen odvolal plán na prodej akcií 
divize PowerCo zaměřené na výrobu akumulátorů 
vzhledem k jejich velmi nízké hodnotě. Polestar, 
elektromobilní značka Volvo-Geely EV, propouští 
450 zaměstnanců.

Německá asociace automobilového 
průmyslu oznámila, že prodej elektromobilů 
v Německu v roce 2024 klesne o 13 %, protože 
vládní dotace na nákup elektromobilů vyschly 
a spotřebitelé čekají na slibovanou lepší techniku. 

Elektromobilní Hunger Games

Agentura Reuters ve své analýze konstatuje, 
že čínský BYD zvyšuje prodej elektromobilů i zisk, 
zatímco jeho konkurenti v oblasti elektromobility 
se chvějí strachem z budoucnosti.

Globální lídr v prodeji elektrických vozidel BYD 
sdělil investorům, že očekává růst čistého zisku 
za rok 2023 o 86,5 % ve srovnání s předchozím 
rokem. Zisk výrobce akumulátorů a elektromobilů 
roste a celosvětový prodej jeho elektromobilů 
se zvyšuje, i když svádí cenovou válku s Teslou. 
BYD očekává zisk za rok 2023 v rozmezí 4,04 až 
4,32 miliardy USD.

BYD svůj výsledek připisuje snižování nákladů 
a rostoucí výhodě ze zvětšujícího se objemu 
produkce. Investoři se ale ptají: dokáže BYD dál 
vzdorovat gravitaci? Tesla to nedokázala. Její 
ziskové marže se zmenšují a prognóza plochého 
růstu Elona Muska pro rok 2024 vedla investory 
k tomu, že snížili z tržní kapitalizaci Tesly o 80 
miliard USD.

Silná čísla BYD vyniknou ještě víc, když se 
porovnají se zbytkem odvětví elektromobility. 
Z dlouhodobého hlediska by elektromobily 
mohly být skvělým byznysem. Z krátkodobého 
ale elektromobilita působí stále více jako Hunger 
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Italská premiérka se pustila do boje se Stellantisem
Italská premiérka Giorgia Meloniová 

vytkla společnosti Stellantis snahu 
přesunout výrobu automobilů do zemí 
s nižšími náklady: „Pokud chcete prodávat 
automobil tím, že jej inzerujete jako italský 
klenot, pak se musí vyrábět v  Itálii. Za 
údajnou fúzi mezi FCA a  francouzskou 
skupinou PSA se ve skutečnosti skrývala 
francouzská akvizice historické italské fi rmy. 
Není náhodou, že průmyslová rozhodnutí 
skupiny zohledňují francouzské požadavky 
víc než italské,“ prohlásila Meloniová. 
„Stellantis je pevně zavázán Itálii a  do 
italských provozů investoval několik miliard 
eur,“ uvedl Stellantis. Italská vláda chce, 
aby Stellantis vyráběl v Itálii milion vozidel 
ročně. Generální ředitel Stellantisu Carlos 
Tavares řekl, že tvrdý postoj Itálie k pobídkám 
pro elektromobily znamenal v uplynulém 
roce ztrátu výroby v  závodě Mirafi ori. 

Pod palbu kritiky se dostal když italským 
dodavatelům zaslal dopis upozorňující na 
investiční příležitosti v Maroku kvůli levnější 
výrobě elektromobilů. Stellantis vlastní 14 
značek včetně italských Fiat, Alfa Romeo, 
Lancia, Abarth a  Maserati. Francie 
vlastní prostřednictvím státní společnosti 
Bpifrance 6,1 % akcií Stellantisu a  má 
zástupce v  představenstvu. Itálie nemá 
žádný podíl ani zástupce.

Akio Toyoda nevěří v nadvládu elektromobilů
Toyota Motor si čtvrtý rok v řadě udržela 

postavení největšího výrobce automobilů 
na světě když v roce 2023 zaznamenala 
nárůst prodeje o 7,2 % na rekordních 11,2 
milionu vozů. Třetinu z toho představovaly 
hybr idy, zat ímco čis tě elektr ická 
vozidla tvořila méně než 1 %. Předseda 
představenstva společnosti Akio Toyoda 

je přesvědčen, že komplexní přístup 
k  alternativním pohonům se nakonec 
ukáže jako správný. Věří, že elektromobily 
s akumulátory dosáhnou maximálně 30% 
podíl na trhu a zbytek zaujmou hybridy, 
vodíkové palivové články a automobily 
se spalovacími motory. Vícecestný 
přístup, který Toyoda již léta propaguje, 
vychází z  toho, že zákazníci by měli mít 
možnost vybrat si pohon jaký vyhovuje 
jejich potřebám. „Vzhledem k  tomu, že 
miliarda lidí na světě žije bez elektřiny, není 
omezování jejich možnosti volby cestování 
výrobou drahých elektromobilů řešením. 
O tom by měli rozhodovat zákazníci a ne 
regulace nebo politici. Spalovací motory 
určitě zůstanou,“ řekl vnuk zakladatele 
společnosti během interní obchodní akce.
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Loni přibylo 8000 LPG vozidel
Po rekordním roce 2022 byl loni počet 

registrací nových automobilů na LPG 
o  něco nižší, nicméně poslední tři roky 
patří k  těm vůbec nejsilnějším. Podle 
odhadu České asociace LPG bylo v roce 
2023 přestavěno na spalování LPG 4500 
automobilů s  motory na benzin. Údaj 
vychází ze statistik Ministerstva dopravy, 
které zahrnují montáže i  demontáže 
LPG systémů. Po předešlém roce jde 
o znatelný pokles. Rok 2022 však vzhledem 
k energetické krizi a extrémním cenovým 
turbulencím u konvenčních paliv výrazně 
povzbudil zájem o cenově stabilní LPG. Ze 
statistik Svazu dovozců automobilů vyplývá, 
že loni bylo registrováno 3502 nových 
osobních automobilů s  tovární zástavbou 

LPG. V  roce 2022 to bylo 3996, rok před 
tím 2259. Zatímco před lety tvořily většinu 
registrací přestavby a  továrních vozidel 
nebyla ani pětina, loni už to bylo více než 
40 %. Celkově tak loni na českých silnicích 
přibylo víc než 8000 vozidel na LPG. 

EU vyšetřuje přední výrobce pneumatik 
kvůli podezření z kartelu

Evropská komise uvedla, že v několika 
zemích EU zahájila kontroly výrobců 
pneumatik pro podezření z  tajné 
dohody o  cenách. Komise uvedla, 
že mezi kontrolovanými společnostmi 
docházelo ke koordinaci cen. Šetření se 

podle Komise týká nových náhradních 
pneumatik pro osobní automobily, lehká 
užitková vozidla, nákladní automobily 
a  autobusy. Komise neuvedla jména 
dotčených fi rem. Kontroly neznamenají, 
že by společnosti byly považovány za 
vinné z protisoutěžního chování. Pokud by 
kontrolované fi rmy byly shledány vinnými 
z  porušení antimonopolních pravidel 
riskují vysoké pokuty až do výše 10 % jejich 
celosvětového obratu, ale pokud budou 
s  komisí spolupracovat, může jim být 
udělena imunita.



Rostoucí konkurence je stimulující 

Fabien Goulmy je šéfem Clusteru East značky 
Renault. Pod jeho management spadají Česká 
republika, Polsko, Slovensko a země Pobaltí. 
Přinášíme první část rozhovoru o situaci v této 
oblasti.

Jak jste spokojen s tím, jak se vyvíjel rok 2023?
„Situace byla v loňském roce odlišná od toho, 

jak se vyvíjely předchozí dva roky. Nyní už je trh je 
otevřenější s dostupnými automobily, takže jsme 
se vrátili do situace, kdy jsme nuceni bojovat 
o zákazníky. Proto musíme věnovat víc pozornosti 
očekávání našich klientů, poskytovat jim lepší 
služby, ale i víc naslouchat našim prodejcům. 
Také na trhu jsme zaznamenali proměnu, protože 
retailový prodej je slabší, zatímco fl eetový trh 
je velmi silný. Tomu jsme se museli přizpůsobit. 
A  z  našeho pohledu asi nejdůležitější byla 
skutečnost, že jsme měli k dispozici mnoho 
novinek, takže jsme pro boj s konkurencí získali 
silné zbraně. Pokud to shrnu, jsme spokojeni, 
protože máme kvalitní produkty, ale současně 
čelíme větší konkurenci, což je velmi stimulující.“

Jaká je vaše pozice v rámci Skupiny Renault 
z hlediska strategie?

„Především zde máme na všech trzích 
velmi silné postavení jako leader trhu s lehkými 
užitkovými vozy. To je velmi důležitý startovací 
bod – to totiž znamená, že jsme schopni vyhovět 
nejnáročnější skupině zákazníků a máme velmi 
dobrý servis, protože provozovatelé užitkových 
vozidel potřebují řešit své problémy velmi rychle. 
Proto zde i pro osobní automobily používáme 
stejnou strategii. Ale spravuji rozdílné země. 
Například v České republice je velmi silný prodej 
příslušenství ve spojení s prodejem nových vozů. 
Na druhou stranu v Polsku máme mnohem 
efektivněji fungující síť prodejců, kteří se stejnými 
produkty dokáží získat mnohem větší podíl na 
trhu.“

Zdá se, že vaším největším konkurentem 
v retailovém obchodě je Dacia.

„Ne tak docela. Dacia se zaměřuje především 
na retailové zákazníky, protože pro ty má 
mnohem konkurenceschopnější vozy. U Dacie 
najdeme mnohem větší nabídku vozidel na 
LPG, i když je nabízíme také u Renaultu. Naproti 
tomu je Renault mnohem silnější ve fl eetovém 
prodeji, protože máme velmi dobrou zůstatkovou 
hodnotu. Proto si nemyslím, že by Dacií a Renault 
byly konkurenty.“

Jste velmi úspěšní s  lehkými užitkovými 
vozidly, ale to neznamená být spokojen.

„Ano, to je naprostá pravda a  já svým 
manažerům říkám, aby neusínali na vavřínech. 
Před osmi roky byl leaderem Fiat a tehdy si možná 
mysleli, že je to navždycky. Jenže jsme je dohnali 
a nyní se musíme snažit se zlepšovat a přemýšlet 
jak se dál vyvíjet a ještě lépe spolupracovat 
s  přestavbáři. Také musíme prezentovat 
naše produkty. Máme velmi silnou kompletní 
nabídku produktů od Masteru přes Trafi c až 
po Kangoo. V segmentu malých dodávek je 
Kangoo uzpůsobeno pro velké tendry a Express 
je s přitažlivou cenou ideální pro individuální 
kupující a řemeslníky.“

Pokračování na str. 10
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Rostoucí konkurence je stimulující 

Pokračování rozhovoru s Fabienem Goulmym, 
šéfem Clusteru East značky Renault. 

Jak je to s obchodem s ojetými vozy, který 
získává stále na významu? 

„My u Renaultu v této oblasti celosvětově 
volíme poněkud odlišnou strategii než jiné značky. 
V rámci Skupiny Renault věříme v profesionalitu 
našich prodejců, protože oni znají své zákazníky. 
Věříme, že síť prodejců je klíčem k úspěchu značky, 
protože nakonec jsou to oni, kdo reprezentuje 
značku. Snažím se našim prodejcům vysvětlovat, 
že zaměřovat se jen na prodej nových vozů 
nevede k růstu, i když zájem o ně roste, protože 
náklady na prodej nových aut jsou stále vyšší, 
takže v konečném důsledku prodejci z rostoucího 
prodeje nedosahují větší zisk. Obchod s novými 
vozy je nestálý – některé roky je poptávka velká, 
jindy zase nižší. Proto prodejci potřebují zlepšit své 
příjmy aby byli fi nančně silní. Musejí hledat další 
zdroje ziskovosti, zabývat nejen prodejem nových 
aut, ale i servisem, ale také obchodem s ojetými 
vozy a novými službami, například s carsharingem, 
protože máme stále víc lidí, kteří nechtějí auto 
vlastnit každý den, ale chtějí být víc fl exibilní. To by 
měli prodejci využít aby vybudovali nové služby, 
jako je pronájem užitkových vozů pro jeden nebo 
dva dny případně přes víkend. 

Tyto nové služby také generují ojeté automobily, 
protože vozidla se v těchto službách používají 
relativně krátkou dobu, takže koncesionáři musejí 

být silní i v prodeji ojetých vozů. Proto jsme vytvořili 
novou subznačku Renew, kde poskytujeme záruky 
a nabízíme našim prodejcům velmi kvalitní ojeté 
vozy. A nemusejí to být nezbytně jen vozy značek 
Renault nebo Dacia. K tomu je k dispozici prodej 
příslušenství, fi nancování i a samozřejmě servis. 
Takže pracujeme na těchto zdrojích ziskovosti 
abychom vyrovnali nestabilitu trhu s novými auty.“

Problémem v předchozích dvou letech byla 
také dostupnost náhradních dílů. Jaká je situace 
nyní?

„Celosvětově se situace zlepšuje, nicméně 
stále se objevují určité případy, které mohou 
postihnout zákazníky, kteří potřebují zprovoznit 
svůj vůz. Stává se to častěji, než bychom byli rádi. 
Je to něco, co nemohu ze své pozice vyřešit, 
ale naši prodejci se snaží dělat maximum. Naší 
snahou je nacházet cesty jak dodat prodejcům 
potřebné díly, protože to je naše odpovědnost 
a pokud neuděláte maximum, zákazník ve vás 
ztratí důvěru. Nejsme jediný výrobce, který čelí 
tomuto problému, nicméně se snažíme být tím, 
který tyto problémy vyřeší nejlépe. Snažíme se tedy 
přesvědčit naše prodejce, aby rozšířili svůj park 
náhradních vozidel aby mohli zákazníkům vždy 
nabídnout řešení. Je to jako v manželství – musíme 
stát při svých zákaznících v dobách dobrých 
i obtížných, protože právě tím se buduje jejich 
loajalita. Myslím, že v Polsku a České republice se 
nám to hodně daří.“

více na 
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sice mohli obejít bez dotací, ale v objemovém 
segmentu bylo chybou je zrušit. Musíme se 
podívat, jak strmá bude křivka náběhu v příštích 
několika letech. Pokud bude situace jako nyní, 
kdy v Evropě panuje určitá neochota kupovat 
elektromobily, pak se možná dotace vrátí,“ řekl 
fi nanční ředitel Porsche Meschke.

V rámci plánu EU na postupné vyřazování 
nových vozidel se spalovacími motory si Německo 
zajistilo, že vozidla poháněná syntetickými palivy 
(e-palivy) budou mít v EU i nadále šanci jako 
alternativní možnost. Porsche tuto technologii 
podporuje. V roce 2022 sw připojilo ke skupině 
investorů, kteří vsadili 260 milionů dolarů do 
startupu budujícího závod na výrobu e-paliv 
v Chile.

Porsche se drží svého plánu na elektrifi kaci. Po 
elektromobilu Taycan a novém Macanu budou 
malé sportovní vozy Boxster a Cayman a také 
velké SUV Cayenne nabízeny i s akumulátory. 
Čistě elektrická budoucnost se očekává 
i  u  luxusního sedanu Panamera. Porsche 
také oznámilo uvedení nového luxusního SUV 
s elektrickým pohonem. Elektrifi kace se ovšem 
netýká legendární řady 911.

Finanční ředitel Porsche: 
Evropa může odložit zákaz spalovacích motorů

EU rozhodla, že od roku 2035 již nebudou 
nová auta smět vypouštět CO2. To znamená 
zákaz motorů na benzin a naftu a přechod na 
elektromobily a vodík. V automobilce Porsche ale 
věří, že by se rozloučení se spalovacím motorem 
v Evropě mohlo odložit. „V současné době se 
hodně diskutuje o konci spalovacího motoru. 
Myslím, že by se to mohlo odložit,“ řekl fi nanční 
ředitel Porsche Lutz Meschke v Singapuru při 
představení dlouho odkládaného elektrického 
SUV Macan.

Porsche má ambiciózní plány pro 
elektromobily: do roku 2025 má být polovina 
všech prodaných nových vozidel elektrifi kovaná 
– tedy plně elektrická nebo plug-in hybridní. 
Očekává se, že do roku 2030 bude podíl všech 
nových vozidel s plně elektrickým pohonem činit 
víc než 80 %.

To, že nyní vysoký manažer automobilky 
mluví o  odložení vyřazování spalovacích 
motorů v Evropě, se děje na pozadí klesajících 
objednávek elektromobilů. V Německu byl 
na konci roku 2023 předčasně ukončen 
environmentální bonus na nákup elektromobilů, 
což Porsche považuje za chybu. „Výrobci 
prémiových a luxusních elektromobilů by se 
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Peugeot E-Lion Day 2024

více na 
www.autoweek.cz

Při první akci E-Lion Day v  lednu 2023 
Peugeot prezentoval svůj závazek k udržitelnému 
rozvoji. Zavázal se stát se do roku 2025 vedoucí 
značkou na evropském trhu s elektromobilitou. 
Během letošního E-Lion Day Peugeot představil 
strategický plán spojený s novým E-3008 a zárukou 
na 8 let i posílením oběhového hospodářství 
s rozšiřováním recyklace akumulátorů.

Peugeot se zaměřuje na expanzi 
elektromobility. Letos uvede na trh také modely 
408 a 508 v elektrické verzi. Ještě předtím přijde 
do prodeje nový E-3008 s dojezdem až 700 km. 
S modely E-208 a E-2008 vyrábí nejoblíbenější 
malá auta s akumulátory v Evropě a je i lídrem 
na trhu elektrických užitkových vozů, které v létě 
projdou modernizací.

S důvěrou v kvalitu svých produktů nabídne 
svým zákazníkům službu Peugeot Allure Care – 
osmiletou (resp. na 160 000 km) záruku výrobce 
na celé vozidlo. Tato služba, která bude k dispozici 
pro nové E-3008 (v prodeji od února), vyžaduje 
přesné sledování vozidla v souladu s plánem 
údržby výrobce. Každé dva roky nebo každých 
25 000 km prodlouží servis v autorizované síti 
Peugeot záruku o  dva roky (nebo dalších 
25 000 km) dokud se nedosáhne 8 let nebo 
160 000 km. Peugeot je první evropskou značkou, 
která nabízí u jednoho ze svých modelů takto 
rozsáhlé krytí.

Od února Peugeot nabízí technologii 
generativní umělé inteligence ChatGPT pro celou 
svou modelovou řadu osobních i užitkových vozů.

Třetí pilí ř projektu E-Lion stojí na rozvoji 
oběhového hospodářství založeného na 4R: 
Remanufacture (repase), Repair (oprava), 
Reuse (opětovné použití) a Recycle (recyklace). 
Peugeot používá méně ale odolnějších 
materiálů, prodlužuje jejich životnost a zajišťuje 
jejich recyklaci na konci životnosti. Například 
nový E-3008 je vyroben z 23 % z recyklovaných 
materiálů, zejména ocelí a polymerů. Do roku 
2030 by nová vozidla značky měla obsahovat 40 % 
ekomateriálů nebo recyklovaných materiálů.

Klíčovým zájmem projektu jsou lidé 
a životní prostředí. Peugeot se rozhodl, že svou 
odpovědnou strategii zaměří na vzdělávání 
a vzdělávací iniciativy, které mají dopad na 
životní prostředí.

více na 
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„Máme ambici rychle růst a  udělat ze 
Ženevy velmi důležitou komunikační platformu 
pro automobilový průmysl, ale také víme, že 
jsme nuceni zavést jiný model, než jaký jsme 
měli po desetiletí, a přestat pouze pronajímat 
prostory výrobcům automobilů abychom vytvořili 
prostory, které zapojí návštěvníky, abychom jim 
poskytli atraktivnější zážitky. To je to, co děláme ve 
vydání pro rok 2024 se zavedením tematických 
zón, které „dekódují“ probíhající transformaci: 
Adrenalinová zóna, Design District, Mobility Lab 
a Nex World,“ vysvětluje Sandro Mesquita.

Mesquita slíbil mnohem relevantnější výstavu 
v roce 2025: „Organizace se musí přizpůsobit 
situaci. Budoucnost automobilu leží v  rukou 
politiků, ne v našich! Sto let oslavíme kompaktnější 
výstavou, to je pravda, ale máme mnoho projevů 
zájmu pro příští rok, což vzbuzuje naděje na 
znovuzískání našeho statutu! Auta znamenají 
emoce a my je můžeme lidem poskytnout.“

Sandro Mesquita, 49letý portugalsko-
švýcarský generální ředitel autosalonu v Ženevě, 
připravuje jubilejní akci připomínající 100 let od 
svého založení. Rozmlouval s ním náš portugalský 
kolega z organizace AutoBest José Caetano.

Zrušení autosalonu v Ženevě 2020 otřáslo 
společností stojící za organizací akce. Dovedlo 
ji k podpisu dohody s Katarem o uspořádání 
výstavy se stejným názvem v hlavním městě 
Dauhá v říjnu 2023. Mesquita to vysvětluje: „To 
rozhodnutí v roce 2020 padlo tři dny před tím, než 
se dveře otevřely. Tím jsme zůstali bez fi nančních 
prostředků a nenašli jsme žádné banky pro 
půjčky. Měli jsme ale možnost uspořádat výstavu 
v jiné zemi. Ta nám umožnila vydělat peníze 
a ukázat, že můžeme znovu objevit výstavní 
model! Zkušenost v Dauhá byla pozoruhodně 
úspěšná a potvrdila tento potenciál.“ 

Akce v Kataru vrátila nadaci část fi nančních 
prostředků aby dostala zelenou k uspořádání 91. 
ročníku od 27. února do 3. března, 26. února bude 
den vyhrazený pro média. Mezi vystavovateli 
najdeme pouze BYD, Dacia, Isuzu, Lucid, MG 
Motor, Pininfarina a  Renault. Organizace 
ohlašuje 15 světových a evropských premiér, což 
kontrastuje se 151 v roce 2019. Před pěti lety 150 
vystavovatelů přilákalo 602 000 lidí. Nyní Sandro 
Mesquita slibuje „asi tři desítky vystavovatelů 
a 200 000 návštěvníků.“

Jsme zpět v akci!
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K dekarbonizaci dopravy 
potřebujeme řešení, ne fantazie

neztráceli s falešnými pseudořešeními. Úkolem 
Evropské komise je orientovat trh k řešení, které nás 
dovede tam, kam potřebujeme. Stanovením lhůt 
pro snížení emisí tlačí společnosti, aby se zaměřily 
na osvědčenou technologii.

Nikdo s jistotou neví, zda technologie, jako 
je hyperloop, přispějí k výraznému snížení emisí 
z dopravy, či zda totéž udělá pro zemědělství 
laboratorní maso. Ale je pravděpodobné, že 
některé z nich uspějí. A vzhledem k závazku stát se 
klimaticky neutrální během příštích 26 let bychom 
jim měli dát šanci. Nezapomínejte, že naše 
klimatické cíle dosáhneme pouze tehdy, pokud 
technologie, jako jsou elektrická auta, tepelná 
čerpadla, vodík, e-paliva, zachycování a ukládání 
uhlíku, přímé čištění vzduchu a – především – vítr 
a solární energie, porostou tempem, jaké dosud 
nemá obdoby. 

Takže spíš než házet vidle do vývoje nových 
technologií ještě předtím, než se pořádně 
rozběhnou, bychom měli nechat výzkumníky 
a vývojáře aby dělali svou práci a posuzovat je 
až poté, jestli bude něco k posouzení. A až vám 
příště politik řekne, že „musíme zůstat otevření 
technologiím, abychom vyřešili náš problém 
s klimatem,“ připomeňte mu prosím, že takový 
postoj zahrnuje i takové, které se vám nelíbí.

Vítejte u nejnovějšího přehledu zpráv Euractivu 
o mobilitě z celé Evropy.

Klimatická krize vybudila řadu nových 
technologických řešení – od směšných až po 
vznešená. Příští Evropská komise bude muset při 
defi nování své dopravní politiky pro nadcházející 
roky dotlačit průmysl k udržitelné změně. Ve 
snaze drasticky snížit emise do našeho myšlení 
vstoupil prvek alchymie. Pomalé zkoumání, které 
je vlastní vědeckému a technickému pokroku, se 
nevyrovná náhlé zázračné proměně. Dostáváme 
sliby, že si můžeme zachovat svůj životní styl – ne, 
zlepšit svůj životní styl! – pokud investujeme veřejné 
i soukromé peníze do nejnovějšího zázračného 
léku.

Doprava je nejvýraznějším příkladem 
odvětví, kde je vyhlídka na zázračná nová řešení 
nejlákavější. Současné způsoby dopravy fungují 
téměř výhradně na špinavých technologiích. 
Čistou náhradu je třeba přivítat s otevřenou 
náručí. Jenže navzdory záplavě nových 
technologií je situace stále téměř stejná a emise 
z dopravy zůstávají problematické pro dosažení 
cílů EU v oblasti klimatu. Vzhledem k naléhavosti 
máme jen omezený čas na koncept „otevřenosti 
technologiím“. V určitém bodě je třeba učinit 
rozhodnutí, abychom čas, který nemáme, 
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